
VEDTAKSPROTOKOLL LANDSMØTET I 
FOLKEHØGSKOLEFORBUNDET 2023 I SOGNDAL 

Onsdag 31.05.2023 

Sak 1: Åpning av landsmøtet  
Sakslisten 

Opprop av delegater 

Rektor Ole Karsten Birkeland ønsker velkommen og presenterer Sivelin Kjølstad og Mar�n Buch 
Larsen som gir presentasjon om dagene og det prak�ske. 

Einar Opsvik åpner landsmøte. 

Dag Hareide gjest med foredraget: Mennesket og teknomaktene. 

 

Sak 2: Valg av møteledere 
Kje�l Foss, Tove Ertsås, Jakob S. Thompson, Tore Haltli, Birgite K. Olsen og Morten Eikenes 

Kje�l og Jakob siter i dag. 

 

Sak 3: Kons�tuering 
Referenter: Renate Vik Vatlestad, Elise Hjelleflat Barsnes og Paul Hough 

Fullmaktsnemnd: Astrid Fuhr og Inger Oline Oppedal 

Redaksjonsnemnd: Kari Birkeland, Mariann S. Jepsen og Øyvind Krabberød 

Protokollnemd: Kje�l Viken og S�g Myren 

Tellekorps: Peter Laustsen, Marianne Nordås, Yngve Nordskag, Anethe Alfsvåg  

Vedtak: 
Godkjenning av innkalling og saksliste, ingen kommentarer.  Landsmøtet godkjenner forslaget fra 
styret �l referenter og nemnder. 

 

 Sak 4: Leders innledende tale  
Einar Opsvik vil i innledningsforedraget reflektere over den aktuelle situasjonen og dele sine tankar 
om fram�da for folkehøgskolen generelt, og frilynt folkehøgskole og Folkehøgskoleforbundet spesielt. 

Samtalesalong med diskusjon i utgangspunkt fra leders tale og Dag Hareid sitt foredrag. 

Vedtak: Landsmøtet tar innledning, og kommentarer, til orientering. 
 



 

Sak 5: Meldinger for perioden 2021 – 2023 Melding for 
Folkehøgskoleforbundet for perioden 2021 – 2023 Inkludert 
meldinger for: - Pu-arbeidet for 2021 og 2022 - Folkehøgskolerådets 
årsmeldinger for 2022 
Første melding fra Folkehøgskoleforbundet ble utsat �l i morgen. 

- Melding om pedagogisk utviklingsarbeid: 
Kje�l fra Ringerike og Frida fra Sogndal. 

 

- Årsmelding fra Folkehøgskolerådet 2022: Einar Opsvik presenterer.  

Vedtak i sak 5 blir sat på vent �l i morgen da siste sak ikke er gjennomgåt. 

 

TORSDAG 01.06.2023 
Morgensamling ved Sivelin Kjølstad 

Møteledere: Tore og Birgite 

Fullmakts ledere går gjennom opprop for delegater, 42 stemmebere�gede. 

Vi starter med å avslute sak 5- meldinger fra onsdag 31.06.23 

Sak 5 – meldinger 
Einar Opsvik presenterer melding fra styret i folkehøgskuleforbundet. 

Vedtak: Landsmøtet godkjenner melding for perioden 2021-2022, med eventuelle kommentarer 
som utrykk for virksomheten i forbundet. 

Sak 5 avslutes og godkjennes ved akklamasjon. 

 

Sak 6: Landsmøtet utaler (dersom det fremmes forslag)  
Ingen saker er meldt inn. 

 

Sak 7: Årsberetning og regnskap 2021 
Kris�n Smith presenterer regnskap og viser �l budsjetet i sakspapirene. 2022 var et godt økonomisk 
regnskapsår. 

Vedtak: Årsberetningen og årsregnskap med revisjonsberetning for Folkehøgskoleforbundet 2021 
godkjennes. Godkjent ved akklamasjon. 



 Sak 8: Årsberetning og regnskap 2022  
Kommentarer fra Kris�n som forklarer tallene. 

Vedtak: Årsberetningen og årsregnskap med revisjonsberetning for Folkehøgskoleforbundet 2022 
godkjennes ved akklamasjon. 

 

Sak 9: Forslag �l endring av vedtektene 
Angelina presenterer endring i vedtekter. Tidligere ble det valgt sekretær for styret, nå som 
generalsekretær er ansat er det foreslåt endring om at generalsekretær er det. 

Forslag �l endringer i paragraf 10 blir godkjent ved akklamasjon. 

 

Sak 10: Budsjet 2023 og rammebudsjet påfølgende år  
Presenteres av Line 

Vedtak: Budsjet for 2023 og rammebudsjet for påfølgende år godkjennes. 

Godkjennes ved akklamasjon. 

 

Sak 11: Speakers corner 
Ronnie Mag Larsen leder gjennomgang av speakers corner fra kassen i ytringsfrihetens ånd. 

Vedtak: Styret merker seg signalene fra innlegg og debatt til sitt kommende arbeid. 
 

Sak 12: Organisering sentralt (tema) 
Det å ha samlokalisering s�mulerer �l samarbeid, både når det gjelder pedagogisk tanke og strategier. 
Organisasjonsformen er tungvint og krevende, både medlemmer og NOU/poli�kere har s�lt spørsmål 
ved nødvendigheten av denne formen å organisere seg. Det er flere signal for å endre denne. Det er 
noen krevende saker som går i hverdagen som u�ordrer ved denne strukturen. 

Vedtaket her på landsmøte blir om vi skal gå inn i det og undersøke om det i det hele tat er mulig, 
IKKE at vi gjør det. 

 

Nye møteledere eter lunsj: Tove Ertsås og Morten Eikenes 

Ordstyrer foreslår at man utseter avstemming �l i morgen og at FHF ser på ordlyden i mandatet det 
skal stemmes over.  

Dete vedtas ved akklamasjon. 

 



Fredag 02.06.2023 
Sak 13: Fram�d for frilynt folkehøgskole (tema)  
Landsmøte er det øverste organet. Det er vik�g det som dere tenker. Ny NOU, annen organisering, 
det grønne ski�et. Øyvind Brandt sin bok er vik�g for fram�den. Hvordan kan �s være aktuell og 
myndiggjøre (unge) mennesker i frem �den? 

Brukte «Open Space», 4 prinsipper:  
De som kommer (�l stasjonen) er de rete 
Det som skjer er det enste som kunne skje 
Det begynner når det begynner 
Det sluter når det sluter  

Hva har jeg lyst å snakke med noen andre om? Spennende å lære metodikken. 

Vedtak: Landsmøtet ber styret ta med seg innspillene videre inn i arbeidet om frem�den �l 
folkehøgskolene. Me gir vedtaket applaus.  

 

Sak 12: Fortsetelse  
Vi skal ha skri�lig valg på sak 12 og det telles opp stemmebere�gede- 42 totalt. 

Det er gjort endringer på vedtaket. Kulepunkt nr 2- kartlegge potensiale i organisasjonskulturen for å 
arbeide frem mot ny organisering. 

Forslag �l vedtak er omformulert og vi stemmer om man skal gi mandat �l å gå videre med å se på 
en omorganisering. 

Mandat:  

Norsk folkehøgskule har behov for eit samla, tydeleg og slagkraftig sentralledd. Dette gjeld både 
marknadsføring, fagforeiningsarbeid, rørslearbeid og myndigheitskontakt. Styret i FHF i samarbeid 
med styret i IF har derfor tatt initiativ til å vurdere ei ny og felles organisering. Målsettinga er å vere ei 
tydeleg stemme utad i fagforeiningsarbeid, samfunns- og myndigheitskontakt, og eit samlande organ 
inn mot skuleutvikling, fagleg og pedagogisk utviklingsarbeid. Det er eit klart mål å inkludere NKF, IKF, 
IF og FHSR i prosessen. Føresetnaden er at ein samla organisasjon skal sikre effektiv fordeling og bruk 
av dei midlar ein disponerer.  

Landsmøtet gir styret i FHF i mandat å etablere eit prosjekt som beskrive, utarbeide målsettingar og 
initiere eit formelt samarbeid med dei andre organisasjonane i folkehøgskulen.  

Prosjektet skal: 

• ta initiativ til samarbeid med dei andre organisasjonane i folkehøgskulen 
• kartlegge potensialet i organisasjonskulturen for å arbeide fram mot ny organisering 
• sikre at frilynt sine interesser og verdiar blir ivaretatt 
• forslå ny organisasjonsstruktur som inkluderer alle dagens fem organisasjonar 
• melde tilbake til landsmøtet i 2025.  

Styret i FHF får mynde til å disponere naudsynte midlar i budsjettet og strukturere prosjektet og 
etablere prosjektgrupper som ivaretar målsettingane.  



Vi stemmer over skri�lig avstemning i sak 12: 23 for og 21 mot. Det blir skri�lig avstemming i sak 12. 
Tellekorpset har stemt 34 for og 8 mot og styret får mandat �l å gå videre med å se på muligheter for 
omorganisering. 

Vedtak: Landsmøtet tar utgreiinga �l orientering og gir sin støte �l at styret arbeider videre med 
det framlagte mandat. 

 

Sak 14: Valg 
Haldis Brubæk fra Romerike og Astrid Moen har utgjort valgkomiteen. 

Første valg er gjenvalg av leder Einar Opsvik- ingen benkeforslag og han gjenvelges. 

Styremedlemmer: Marianne Amundsen (gjenvalg), Mariann Aaland (gjenvalg), Ronnie Mag Larsen 
(gjenvalg) og Kje�l Hallre (opp fra 3. vara)  

Vara: Frida Isungset, Aina Nesse, Lasse Lindberg. 

Benkeforslag: Line Cecilie Tirslaug (vært vara i 8 år) inn og Kje�l trekker seg som styremedlem. Dete 
blir vedtat. 

Benkeforslaget er Kje�l inn som vara nr 2 og Lasse ut, Aina rykker ned �l 3.vara Lasse Lindberg 
foreslåt ut.  

Benkeforslaget stemmes over 42 og rent flertall for benkeforslag. 

 

Prak�sk utvalg: Mona Danielsen (gjenvalg), Renate Vik Vatlestad (ny), Kje�l Viken (ny), Lisbeth Østby 
ny) 
 
De blir klappa inn.  

Lærerutvalg: Monicha Jakobsen (gjenvalg), Inger Olin Oppedal (gjenvalg), Finn Birkeland (gjenvalg), 
Anethe Alfsvåg (ny) 

De blir klappa inn.  

Skoleutviklingsutvalget: Tove Ertsås (gjenvalg), Anne Berit Andøl (ny), Eirik Stensland (ny), Tore Haltli 
(ny). 

Benkeforslag er at man velger bare Tove og Anne Berit inn som «nye». 

Benkeforslaget vedtas med 41 mot 1. Det blir nevnt at en noterer seg navnene på de som ikke ble 
valgt inn.  

Valgnemd: Alle medlemmer nye: Ingvild Jevne (ny), Silvia van Hesik Førde (ny), Fredrik Møller-Hansen 
(ny) 

Kommentar Tore Haltli: Det er underlig at rektorer skal velge hele fagforeningen? Fins det 
benkeforslag? Ingen benkeforslag.  

De blir klappa inn. 
 



Valg av revisor: Revisorgruppen vedtas. 

 

Vedtak: 
Styreleder: Einar Opsvik 
 
Styremedlemmer (4): 
- Marianne Amundsen 
- Mariann Aaland 
- Ronnie MAG Larsen 
- Line Tirslaug 
 
Varamedlemmer (3): 
1. vara: Frida Isungset 
2. vara: Kjetil Hallre 
3. vara: Aina Nesse 
 
Valgnemnd (3): 
- Ingvild Jevne 
- Silvia van Hesik Førde 
- Fredrik Møller-Hansen 
 
Lærerutvalget (4): 
- Monicha Jakobsen 
- Inger Olin Oppedal 
- Finn I Birkeland 
- Anethe Alfsvåg 
 
Utvalg for praktisk personale (4): 
- Mona Danielsen 
- Renate Vik Vatlestad 
- Kjetil Viken 
- Lisbeth Østbye 
 
Skoleutviklingsutvalget (2): 
- Tove Ertsås 
- Anne Berit Andøl 
 
Revisor (1): 
- Revisorgruppen Akershus 


